
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  غفلت از ارشاد بالاشهري ها!
لطفي- تهران: لطفاً مسئولان بپرسند چرا واحدهاي گشت ارشادشان 
فقط در مناطق مركزي و جنوبي شهر مستقرند؟ يك باشگاه ورزشي 
در بلوار اندرزگو منطقه يك هست كه خانم ها بدون حجاب از آن خارج 
و به آن داخل مي شوند و كس��ي هم نه به آنها و نه به مسئولان باشگاه 

تذكر نمي دهد. 

   تمهيد تدبير و اميدبراي ايثارگران!
محمودي- تهران: من جانباز شيميايي و نابيناي دفاع مقدس هستم 
كه نياز به استفاده مداوم اكسيژن دارم. به همين دليل مصرف برقمان 
بيشتر از مصرف خانوارهاي ديگر اس��ت با اين وجود چند روزي منزل 
نبوديم؛ وقتي برگشتيم، ديديم برقمان قطع شده است و فيوزهايمان 
را بدون اطلاع برداش��ته و همزمان برگ اخطار فوري قطع برق داخل 
منزلمان انداخته اند. ما 24 ساعت برق نداشتيم و من مجبور شدم براي 
مصرف اكسيژن به درمانگاه هاي مختلف مراجعه و التماس كنم. آيا اين 
تدبير دولت است براي قدرداني از ايثارگران؟ شايد خانواده اي بيماري 
در خانه داشته باشد؛ دولت آسيب هايي را كه از اين طريق به بيماران 

مي زند چگونه جبران خواهد كرد؟ 

   مسابقه پيامكي كه 100 هزار تومان آب خورد! 
دماوندي- تهران: سريال شاهگوش ساخته ميرباقري كه در شبكه 
خانگي توزيع شد علاوه بر اينكه پايان بندي سطح پاييني داشت، عوامل 
آن اقدام به برگزاري مس��ابقه پيامكي هم ك��رده بودند كه هر پيامك 
75 تومان براي مشترك هزينه داشت. اما در نهايت بلاتكليف و بدون 
نتيجه رها شد. در حالي كه اين مس��ابقه تنها براي خانواده من يكصد 

هزار تومان آب خورد. 
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88498445سرويس اجتماعي

رؤيايموقوفهخوارانبهكابوستبديلميشود
با پوشش سامانه موقوفات در 700 نقطه كشور 

حكايت ناليدن رسانه هاي 

علي خدايي بيجاري 
پشتيبان محيط زيست از    محيط زيست

آتش سوزي هاي سريالي 
جنگل ها و مراتع كشور كه اين روزها نقل مجالس و 
بحث محافل است به واقع مصداق تمثيل » گردكان 
بر گنبد« اس��ت؛ چراكه با گس��ترش حج��م انبوه 
اعتراض هاي مردمي و رسانه اي در جامعه مطبوعاتي 
كشور و فرياد س��ازمان هاي مردم نهاد فعال در اين 
حوزه، گويا مس��ئولان يا به خواب تغافل رفته اند، يا 
پنبه مصلحت در گوش كرده اند يا الزام منفعت آنان 
را چنين ناش��نوا و نابينا كرده! تا جايي كه تأكيدات 
مؤكد و منويات اخلاقي رهبر انقلاب را هم تا كنون 
نشنيده اند. با اين اوصاف حال مسئولان و متوليان 
محيط زيس��ت و در مواجه��ه ب��ا اخب��ار هولناك 
آتش س��وزي ها نش��أت گرفته از دو حال و حقيقت 
محض اس��ت؛ اول آنكه واقعاً مس��ئولان و متوليان 
محيط زيست از حقيقت امر ناآگاهند و دوم آنكه خود 
را به خواب زده ان��د كه چنين كس��اني اصولاً براي 
تصدي چنين امور مهمي با اش��تباه انتخاب شده و 
ناكار آمدند. دوم آنكه در قبال سكوت خود مصلحت 
دانند يا منفعتي مي برند كه اگر تمام نيروي مردم اين 
آب و خاك فرياد ش��ود، آنان از خ��واب بر نخواهند 
خاست و اين دسته از مس��ئولان مخاطب اين بيت 
هستند كه مي گويد: » گوش اگر گوش تو و ناله اگر 

ناله من/ آنچه البته به جايي نرسد فرياد است!«
اما در مقابل اين افراد، شرف رسانه اي حكم مي كند 
آنقدر كوتاهي آنان گفته ش��ود، فرياد شود و مورد 
اعتراض قرار بگي��رد تا آنان از خ��واب و خوابزدگي 
برخيزند و با تأس��ي بر نص صريح قانون و ش��رافت 

كاري به انجام وظيفه بپردازند. 
اما در اين رابطه كاظم نصرتي، رئيس هيئت مديره 
جامعه جنگلباني كشور روز گذشته به »مهر« گفته 
اس��ت: كمبود امكان��ات، كوتاهي مس��ئولان را در 

آتش سوزي پارك ملي گلستان توجيه نمي كند. وي 
با انتقاد از عملكرد مسئولان سازمان محيط زيست و 
سازمان جنگل ها در مديريت اطفاي حريق در پارك 
ملي گلس��تان اظهار كرد: نب��ود امكانات و حركات 
عمدي ش��كارچيان بهانه هايي اس��ت كه كوتاهي 
مسئولان در اطفاي چنين آتش سوزي گسترده اي را 
در منطقه اي با اين درجه حفاظتي توجيه نمي كند؛ 
چراكه عرصه هاي زيست محيطي و منابع طبيعي به 
طور كلي نيازمند داشتن طرح و برنامه مدون براي 
مديريت هس��تند.  به گفته وي، اگر منابع طبيعي 
داراي طرح و برنامه باشد، تمام فعاليت ها داراي نظم 
مكاني، زماني و اعتباري خواهند ش��د. در حقيقت 
داش��تن برنامه جامع براي منابع طبيعي و به ويژه 
مناطق تحت حفاظت از هر چيزي در محيط زيست 

ضروري تر است. 
رئيس هيئت مديره جامعه جنگلباني با انتقاد از اينكه 

مسئولان در سال هاي اخير تنها راهي كه به ذهنشان 
مي رس��د تا كوتاهي خ��ود را در انجام وظايفش��ان 
توجيه كنند، پاك كردن صورت مسئله است! گفت: 
متأس��فانه عرصه هاي باارزش محيط زيست كشور 
هر روز نابودتر مي شوند و دستگاه هاي مسئول تنها 
تقصير ها را به گردن يكديگ��ر مي اندازند و كمبود 
امكانات را بهانه مي كنند در حالي كه كمبود امكانات 
تمام علت عدم توانايي در مهار آتش سوزي جنگل ها 
نيست؛ چراكه تجربه سال هاي قبل نشان داد حتي 
با اجاره كردن هلي كوپتر هم باز مسئولان نتوانستند 

به موقع آتش را در جنگل ها مهار كنند. 
همچنين در اين رابطه روز س��ه ش��نبه گذش��ته 
حجت الاسلام والمسلمين منتظري، رئيس ديوان 
عدالت اداري ب��ا گلايه از بي توجهي مس��ئولان به 
اجراي اصول قانون اساسي در مورد اصل50 قانون 
اساس��ي گفته بود: نمونه ديگر اصول اجرا نش��ده 

قانون اساس��ي، اصل پنجاهم در رابطه با حفاظت 
از محيط زيس��ت اس��ت كه نيازمن��د توجه جدي 
مسئولان اس��ت. يعني اينكه تا اين اندازه در كشور 
شاهد تخريب محيط  زيس��ت و منابع ملي هستيم 
و همچنين ساخت وس��از هاي بي روي��ه در مناطق 
س��احلي، جنگل��ي و از بين رفتن طبيعت نش��ان 
مي دهد كه به اجراي اصل 50 توجهي نشده است.  
ايضاً در روز سه شنبه گذشته كمال الدين پير موذن، 
عضو هيئت رئيسه فراكسيون محيط زيست مجلس 
ش��وراي اس��لامي با بيان اينكه مجل��س كوتاهي 
مس��ئولان در اطفاي حريق جنگل ها را بررس��ي 
مي كند به خبرنگار »مهر« گفته است: دولت بودجه 
مورد نياز براي اطفاي حري��ق جنگل ها را در قالب 

لايحه به مجلس تقديم كند. 
وي در ادام��ه تصري��ح مي كند: ام��روز در صحن 
علني مجلس درباره نبود همكاري ميان بخش��ي 
دول��ت ب��راي مقابله ب��ا آتش س��وزي جنگل ها 
تذكر خواه��م داد.  در پايان بايد خط��اب به اين 
نماينده محترم متذكر ش��د كه خود فراكسيون 
محيط زيس��ت مجلس هم در بس��ياري موارد در 
مقابل آتش س��وزي هاي س��ريالي كه غالب اين 
آتش سوزي ها انسان محور و به صورت تعمدي و با 
هدف دخل و تصرف در محيط زيست و تصاحب 
زمين هاي باقيمان��ده از آتش س��وزي جنگل ها 
صورت گرفته بود، مقصر است؛ چراكه در گزارش 
به كميسيون اصل 90 و پيگيري هاي لازم جهت 
تدوين و تكمي��ل قوانين جامع و كامل زيس��ت 
محيطي كوتاهي كرده است. به گونه اي كه شديداً 
ج��اي خالي اعضاي فراكس��يون محيط زيس��ت 
در بين مس��ئولان و كارشناس��اني كه درباره اين 
آتش س��وزي ها اظهار نظر كرده اند، خالي و سبز 
است! بنابراين مي توان اظهارنظر آقاي پير موذن را 

در اين رابطه فرار رو به جلو تعبير كرد. 

انتقاد شديد رئيس هيئت مديره جامعه جنگلبانی كشور در رابطه با آتش سوزي جنگل ها

مرگ درختان در پاسكاري مسئولان

مدير كل مركز فن�اوري اطاع�ات و ارتباطات 
سازمان اوقاف روز گذش�ته از گسترش سامانه 
جامع موقوفات و بقاع متبركه از 20 نقطه كشور 
به 700 نقطه تا پايان سال جاري خبر داد. با اين 
كار يك�ي ديگ�ر از مس�يرهاي موقوفه خواري 
مس�دود مي ش�ود و تخلفات در اين حوزه قابل 
پيگيري و رصد مي شوند. عاوه بر اين، دسترسي 
عمومي ب�ه اين س�امانه ق�درت مان�ور دلالان 
اماك موقوفه را در معام�ات كاهش مي دهد. 
فراگي��ري و در دس��ترس ب��ودن س��امانه جامع 
موقوف��ات يعن��ي فراهم ب��ودن امكان اس��تعلام 
املاك و مس��تغلات موقوفه و كوتاه ش��دن دست 
موقوفه خ��واران و س��ودجويان و زمين خ��واران، 
زمين خواري يا بهره كشي از املاك و اموال به عنوان 
يكي از مصاديق نقض قانون در سال هاي اخير شكل 
گس��ترده اي به خود گرفت. از طرف��ي بخش قابل 
ملاحظ��ه اي از موقوفات جزو املاك و مس��تغلات 
در مناطق مطلوب كشاورزي و مسكوني و تجاري 
هستند. يكي از دلايلي كه دست موقوفه خواران را 

در اين زمينه باز مي گذارد و حتي راه را براي آنها باز 
مي كند، نبود جريان و شبكه شناسنامه اي موقوفات 
به ويژه در سال هاي قبل بود. اما اخيراً سازمان اوقاف 
و امور خيريه با شناسايي موقوفات و پيگيري نيات 
واقفين، به روز رساني اجاره بها، ثبت و سنددار كردن 
موقوفات و آگاهي بخشي به افكار عمومي در مورد 
اوقاف، محدوده فعاليت سودجويان را كم كرده اما 
نتوانس��ته ريش��ه اين فعاليت ها را بخشكاند علاوه 
بر اينكه س��ود حاصل از اين راه به قدري است كه 

سودجويان نتوانند از آن چشمپوشي كنند. 
   خريدار نهايي، قرباني اول و آخر 

در حال حاضر خريد و ف��روش اموال موقوفه كه در 
اصطلاح دلالي و بازاري از آن به عنوان سند وقفي 
ياد مي شود، يكي از پرسودترين بازارهاي معاملات 
ملكي اس��ت كه هرگز گرفتار سرنوشت ركود بازار 
مسكن و ملك هم نمي شود. در اين شرايط املاك 
موقوفه با قيمت كمتري از ارزش واقعي آنها خريد و 
فروش مي شود كه علاوه بر تخلف، ابزاري هم براي 
تحقق فعل مجرمانه پولشويي فراهم مي كند و اين 

نش��ان از نفوذ بيماري اقتصادي پولشويي در پيكر 
موقوفات است.

در نهايت هم تنها كس��ي كه در اي��ن ميان متضرر 
مي شود، خريدار نهايي ملك است كه بدون اطلاع 
از مسائل حقوقي و ثبتي دارايي هاي وقفي به طمع 

قيمت پايين آنها اقدام به خريد مي كنند. 
فرآيند خريد و فروش املاك و مس��تغلات سال ها 
است كه از مسير اس��تعلام ثبتي و چه دستي و چه 
سامانه اي و الكترونيكي( مي گذرد  بنابراين تخلفات 
ح��وزه ثبتي تا ان��دازه قابل توجهي ك��م يا حداقل 
قابل پيگيري ش��ده اس��ت. راه اندازي و گس��ترش 
سامانه جامع موقوفات هم مي تواند همين نقش را 

در محدوده وظايف خود ايفا كند. 
محمد مؤمني، مدير كل مركز فن��اوري اطلاعات 
و ارتباطات س��ازمان اوقاف روز گذش��ته جزئياتي 
از ماهيت و كاركرد س��امانه جام��ع موقوفات را  به 
رسانه ها اعلام كرد.  اين س��امانه كه قبلًا به صورت 
محدود در برخي از نقاط كشور قابل دسترسي بود تا 

پايان امسال به 700 نقطه گسترش مي يابد. 

   پيش�روي 35 درصدي س�ازمان اوقاف و 
عقب نشيني موقوفه خواران 

مؤمني با اش��اره به اينك��ه در موضوع ش��بكه كل 
ارتباط با مراكز اس��تان ها در س��ال 90 تنها محدود 
به 20نقطه ب��ود، در حالي كه هم اكن��ون به حدود 
700نقطه ارتباطي رسيده اس��ت، گفت: اين نشانه 
رش��د 35درصدي در اين زمينه اس��ت و در بخش 
پشتيباني هم كيفيت و كميت كار اصلًا قابل مقايسه 
با گذشته نيست؛ چراكه رش��د 70 برابري را در اين 
حوزه در سازمان ش��اهد هس��تيم.  مدير كل مركز 
فناوري اطلاعات و ارتباطات س��ازمان اوقاف و امور 
خيريه با اش��اره به اينكه اين سازمان به اذعان مركز 
فناوري قوه قضائيه به دليل به كارگيري فناوري هاي 
روز در انجام مأموريت هاي محول در كشور جزو پنج 
سازمان برتر كش��ور در امر فناوري اطلاعات است، 
تصريح كرد: انجام تمام فعاليت هاي يك سازمان به 
صورت مكانيزه در كشور تنها توسط چند مجموعه 
انجام مي شود و در اكثر مجموعه هاي اداري، رايانه 
ابزاري براي بانك اطلاعات است اما در سازمان اوقاف 
تمام فعاليت ه��اي اقتصادي و مالي ني��ز به صورت 
مكانيزه و با استفاده از فناوري روز صورت مي گيرد.  
مؤمني با اشاره به اينكه بانك اطلاعاتي سامانه جامع 
مديري��ت موقوف��ات از موقوفات، اماك��ن متبركه، 
اشخاص حقيقي و نيات تشكيل شده است و در آن 
فرايندهايي همچون اجارات، مباحث مالي، مباحث 
حقوقي و مباح��ث ثبتي مدنظر قرارگرفته اس��ت، 
گفت: در مرحله اول بانك و فرايندها شناسايي و به 
سيستم اضافه شد تا 80 درصد فعاليت هاي سازمان 
از طريق سامانه انجام شود كه بناست تا پايان سال 
93 نيز باقي مانده امور از جمله سيستم اخذ مفاصا 
حساب وارد سامانه شود.  مؤمني با بيان اينكه اتصال 
13 هزار نقطه در كشور از امامزادگان و بقاع متبركه 
و موقوفات به شبكه ارتباطي و اينترنت از برنامه هاي 
پيشروي سازمان اوقاف است، گفت: طبق توافق هايي 
كه با شركت مخابرات و ارتباطات سيار صورت گرفته، 
اين هدف امسال در 700 نقطه عملياتي مي شود كه 
با تحقق اين هدف در اس��تان ها و نقاط دور افتاده، 
همكاران ما مي توانند از سيس��تم اتوماسيون اداري 
و س��امانه جامع مديريت موقوفات اس��تفاده كنند.  
مدير كل مركز فناوري اطلاعات و ارتباطات سازمان 
اوقاف و امور خيريه با بيان اينكه مركز مانيتورينگ 
امامزادگان و بقاع متبركه براي ايجاد امكان زيارت 
مجازي طراحي خواهد شد، تصريح كرد: با وجود اين 
سيس��تم امكان نحوه خدمات دهي به زائران و رصد 

برنامه هاي امامزادگان ارزيابي خواهد شد. 

وزير بهداشت از آغاز فرآيند نوسازي بيمارستان هاي دولتي خبر 
داد و درباره كمك  هزينه درمان ناباروري نيز گفت: به سازمان 
مديريت پيش�نهاد داده ايم 150 ميليارد توم�ان براي كمك به 
هزينه درمان ناباروري اختصاص دهد كه اميدواريم عملي شود. 
سيد حسن قاضي زاده هاش��مي در برنامه گفت وگوي ويژه خبري 
با موضوع بررسي عملكرد يكس��اله وزارت بهداشت و درمان دولت 
يازدهم اظهار داشت: طرح تحول س��لامت در آغاز راه و مقدمه اي 
است براي تحولي كه در نظام سلامت قرار است اتفاق بيفتد و يكي 

از هدف هايش كاهش پرداخت از جيب مردم است. 
وي افزود: اجراي اين طرح زودتر از تاريخي كه رئيس جمهور قول 
داده بود به نتيجه رسيد و اكنون مردم در ش��هرها 10 درصد و در 
روستاها 5 درصد هزينه هاي بستري را پرداخت مي كنند. همچنين 
ميانگين نشان مي دهد كه در اين مدت بين 7/5 تا 8 درصد پرداخت 
از جيب وجود داشته كه در مقايسه با 37 درصدي كه قبل از اجراي 

طرح پرداخت مي شد، رقم قابل توجهي است. 
وزير بهداشت از برچيده شدن تخت هاي بيمارستاني با عمر 50سال 

تا پايان س��ال خبر داد و در زمينه ارتقاي هتلينگ بيمارس��تان ها 
اظهار داشت: اين كار در بيمارستان ها شروع شده است به خصوص 
در استان هايي كه كوچكتر هس��تند زيرا در شهرها كندتر حركت 
صورت مي پذيرد. بازسازي ها در حال انجام است و شور و شوق در 
بيمارستان هاي دولتي نمايان است تا بتوان در شأن مردم خدمات 

ارائه شود. 
وي افزود: تا پايان سال تمام تخت هاي قديمي كه برخي از آنان 40تا 

50 سال عمر كرده اند، تعويض مي شوند. 

تخت هاي بيمارستاني با عمر »نيم قرن« برچيده مي شوند
   سلامت

نفيسه ابراهيم زاده انتظام
   گزارش  يك

نسل ۳ موبايل بدون مجوز شوراي عالي فضاي 
مجازي راه اندازي شد

در رفع اشكالات فيلترينگ كشور و امثال آن، كه در اكثر كشورها 
به شكل مناسب و قانونمند به آنها پرداخته ش�ده است،  صرفاً به 
كس�ب درآمد و افزايش پهناي باند اينترنت توجه ش�ده و توجه 
به امنيت اطاعات ش�هروندان به فراموشي س�پرده شده است. 
عضو حقيقي شوراي عالي فضاي مجازي با تأكيد بر اينكه اعطاي مجوز 
نسل هاي بالاتر موبايل بدون مجوز اين شورا بوده است، از مكاتبه دبير 

اين شورا با وزير ارتباطات پيش از اين رويداد خبر داد. 
رضا تقي پور عضو حقيقي شوراي عالي فضاي مجازي، درباره تصميمات 
جديد اين شورا درباره پيوست فرهنگي نسل هاي بالاتر موبايل اعلام 
كرد: طبق آيين نامه شوراي  عالي فضاي مجازي، دبير شورا، سخنگو و 
مقام قانوني اعلام  كننده مواضع شورا اس��ت؛ لذا دستگاه هاي اجرايي 
نمي توانند رأساً اعلام كنند كاري كه انجام مي دهند، مورد تأييد شورا 

است. 
وي ادام��ه داد: از دو هفته قبل كه خبر »تصمي��م وزارت ارتباطات به 
افزايش پهناي باند مشتركين عمومي« اعلام شد، دبير شوراي عالي طي 
نامه اي به اين وزارتخانه، بر اساس دلايل مستند، اعلام كردند كه اعطاي 
اين مجوز، قانوناً بايد پس از تصويب »پيوست فرهنگي« آن و اجرايي 
ش��دن مراحلي از طرح ش��بكه ملي اطلاعات كه پيش  شرط »افزايش 

پهناي باند مشتركين عمومي« است، انجام شود. 
تقي پ��ور به »فارس« گف��ت: تا جايي ك��ه من اط��لاع دارم هيچگونه 
مجوزي از شوراي عالي فضاي مجازي براي افزايش پهناي باند اينترنت 

مشتركين عمومي صادر نشده است. 
وي افزود: دبير ش��وراي عالي، حت��ي چند روز پس از اب��لاغ اين نامه، 
محتواي آن را به واسطه خبرگزاري ها به اطلاع عموم نيز رسانده اند و لذا 
انتظار مي رفت مسئولان مربوطه تنها پس از تحقق پيش شرط هاي لازم 
و اخذ تأييد شوراي عالي نسبت به اعطاي اينگونه مجوزها اقدام كنند. 
اين عضو حقيقي شوراي عالي فضاي مجازي افزود: پس از تشكيل اين 
شوراي عالي، تبعيت از سياست هاي آن بر همه دستگاه ها لازم الاجرا 

است كه وزارت ارتباطات هم مستثني نيست. 
تقي پور يادآور شد: در اسناد بالادستي شوراي عالي صريحاً تأكيد شده 
است تا زماني كه مسائل و مش��كلات امنيتي اينترنت كه دائماً حريم 
شخصي شهروندان ما را نقض مي كند با ايجاد شبكه ملي اطلاعات حل 
نشده است و تا زماني كه ش��بكه ملي اطلاعات در كشور اجرايي نشده 
و مجوز آغاز فعاليت آن از س��وي مركز ملي فضاي مجازي صادر نشده 
است، پهناي باند اينترنت مشتركين عمومي بايد مطابق مقررات جاري 

تخصيص يابد.
 ثانياً در اعطاي مجوز اپراتورهاي قبلي نيز رعايت »پيوست فرهنگي« 
لحاظ شده و  به معني آن است كه جواز فعاليت آن اپراتورها هم مشروط 

بوده است.  
تقي پور افزود: متأس��فانه در اين يك س��ال نيز به رغ��م پيگيري هاي 
شوراي عالي فضاي مجازي به جاي آنكه تلاش شود در فضاي مجازي 
كشور مسائلي مانند تسريع در تصويب پيوست فرهنگي، ايجاد شبكه 
ملي اطلاعات، امكان كنترل والدي��ن( parental control(   و رفع 
اش��كالات فيلترينگ كش��ور و امثال آن، كه در اكثر كشورها به شكل 
مناسب و قانونمند به آنها پرداخته شده است، حل و فصل شود، صرفاً به 
كسب درآمد و افزايش پهناي باند اينترنت توجه شده و توجه به امنيت 

اطلاعات شهروندان به فراموشي سپرده شده است. 

 شناسنامه 2/5 ميليون ايراني مزين
 به نام مبارك معصومه )س( 

ن�ام ني�ك داش�تن خصوص�اً همنام�ي ب�ا يك�ي از اه�ل بي�ت 
عليهم الس�ام موج�ب افتخ�ار اس�ت، بدي�ن منظ�ور م�ردم 
اي�ران نيز نام بي�ش از 2 ميلي�ون و 456 ه�زار از ن�وزادان دختر 
خ�ود را »معصوم�ه« و الق�اب آن حض�رت ن�ام نهاده ان�د. 
از آنجايي كه اولين نيكي پدر به فرزند خود اين اس��ت كه او را به اسم 
خوبي نامگذاري كند بدين منظور پدران ايران زمين نام قريب به يك 
ميليون و 232 هزار از نوزادان دختر را به نام زيباي معصومه آراسته اند.  
بررسي آمار نامگذاري ايرانيان در پايگاه اطلاعات جمعيتي كشور نشان 
مي دهد، انتخاب نام نيكو در خانواده هاي ايراني كاملًا مشهود است و 
در اين بين القاب حض��رت معصومه (س( نيز مورد توجه بس��ياري از 
ايرانيان در نامگذاري فرزندان دختر خود بوده است. حدود يك ميليون 
و 225 هزار از القاب اين بزرگوار به ثبت رسيده است كه مرضيه، طاهره 
و حميده از فراوان ترين اين القاب هستند.  همچنين طبق آمارهاي به 
دس��ت آمده از پايگاه اطلاعات جمعيت سازمان ثبت احوال در استان 
قم درصد قابل توجه��ي از دختران به نام زيب��اي معصومه نامگذاري 
شده اند و اولين استان در كشور است كه نام اين بزرگوار در آن بيشترين 

فراواني را دارد. 

از هفته آينده اجرا مي شود
اعلام پيامكي خلاصه سند به دارندگان سند رسمي

ش�ماره تلف�ن هم�راه دارن�دگان س�ند رس�مي در متن اس�ناد 
رس�مي تنظيمي درج خواهد ش�د و خاصه س�ند از هفته آينده 
از طري�ق پيام كوت�اه ب�راي دارندگان س�ند ارس�ال مي ش�ود. 
دكتر احمد تويس��ركاني، معاون رئيس قوه قضائيه و رئيس سازمان 
ثبت اس��ناد و املاك كش��ور ب�ا اعلام اين مطلب گفت: بعد از تنظيم 
سند رسمي، يك رم�ز تصديق در اختيار صاحبان سند قرار مي گيرد 
تا در صورت تمايل بتوانند از طريق درگاه الكترونيكي س��ازمان ثبت 
به آدرس www. ssaa. ir خلاصه س��ند را ملاحظ��ه كنند ك�ه اين 
ك�ار ق�دم مهمي در جهت شفاف س��ازي و اطمينان بخشي به م�ردم 
در رابطه با خدمات ثبتي مي باشد.  تويس��ركاني با اشاره به معضلات 
فراوان تمركز تعيين نام شركت ها و مؤسسات غيرتجاري سراسر كشور 
در تهران و مراجعات فراوان متقاضيان به پايتخت افزود: اين ش��يوه 
دچار تغييرات زيادي شده و در حال حاضر اين كار در مراكز استان ها 
صورت مي گيرد و تقاضاها به صورت الكترونيكي در سراس��ر كش��ور 
دريافت و بررس��ي هاي ماهيتي و كارشناسي در ادارات ثبت استان ها 
صورت مي گيرد. اين تمركز  زدايي مي گردد و اين كار باعث نظم، دقت، 
شفافيت بهتر و سرعت در ارائه خدمت شده است.   رئيس سازمان ثبت 
اسناد و املاك كشور گفت: امروز بخش هاي مختلف سازمان ثبت به 
شكل برخط و لحظه اي، اطلاعات هويتي اشخاص حقيقي را از پايگاه 
هويتي سازمان ثبت احوال كشور استعلام و با اين كار از امكان جعل 

هويت جلوگيري مي كند. 
وي افزود: در م��واردي به لحاظ حجم عظي��م تراكنش ها كه گاهي به 
صورت روزانه به بيش از 500 هزار ركورد از بانك هويتي ثبت احوال نيز 
مي رسد، متأسفانه در مواردي با اخلال در سيستم ثبت احوال مواجه 
بوده ايم كه با همكاري هاي صورت گرفته، سازمان ثبت احوال گام هاي 
مؤثري در جهت رفع اختلالات و پيش��گيري از توقف امور متقاضيان 
خدمات برداشته است.  وي با تأكيد بر نقش مؤثر ثبت آني و الكترونيكي 
اسناد رسمي افزود: حاكميت قبلًا احاطه تجميعي بر اطلاعات مختلف 
ثبتي نداشت و در بسياري از موارد نيز اطلاعات در يك دفترخانه تجميع 
مي ش��د و ممكن بود با يك آتش س��وزي از بين برود كه خوشبختانه 
امروزه با اجراي ثبت آني، اقلام مختلف اطلاعاتي به صورت لحظه اي در 

بانك هاي اطلاعاتي ذخيره مي شود. 

كمبود 140 هزار فضاي پارك عمومي در پايتخت 
 كاهش پارك حاشيه اي در معابر پرتردد

 و محدوده مركزي شهر
در حالي ك�ه پليس راه�ور تهران ب�زرگ از اجرايي ش�دن طرح 
جمع آوري تابلوهاي غيرض�روري پارك مطلقاً ممن�وع و حمل با 
جرثقيل در اين ش�هر خبر مي دهد، معاون حمل و نقل و ترافيك 
ش�هرداري ته�ران ب�ر نظام من�د ك�ردن و كاهش فض�اي پارك 
حاش�يه اي در معابر پرتردد و محدوده مركز ش�هر تأكيد مي كند.

سيد جعفر تشكري هاش��مي، معاون حمل و نقل و ترافيك شهرداري 
تهران در اين باره گفت: بنا نيست معبري را با سياست تشويقي به فضاي 
پارك حاشيه اي اختصاص دهيم. بنابراين تنها معابري كه بنا به اضطرار 
شهروندان نياز به ساماندهي پارك حاشيه اي داشته باشد، در دستور كار 
قرار گرفته اند با اين حال در طرح جامع كمبود 140 هزار فضاي پارك 

عمومي نياز سنجي شده است. 
وي با اشاره به اينكه خيابان مس��ير تردد خودرو است و اينكه حاشيه 
تمامي خيابان هاي شهر را به پارك حاشيه اي اختصاص دهيم، منطقي 
نيست، گفت: از س��وي ديگر هم با توجه به كمبود پاركينگ در شهر و 
مراكز تجاري، نياز به پارك حاشيه اي نيز وجود دارد، لذا به رغم اينكه 
توسعه فضاي پارك حاشيه اي را كاري مبنايي نمي دانيم، ساماندهي 
فضاهاي پارك در دستور كار قرار دارد.  به گفته معاون شهردار تهران 
به منظور دسترس��ي عادلانه پارك حاشيه اي استفاده از پاركومترها و 
پاركبان ها مورد توجه قرار گرفت.  وي با بيان اينكه اكنون 15هزار فضاي 
پارك حاشيه اي در شهر تهران با تجهيز پاركومتر در حال استفاده است، 
تصريح كرد: در عين حال بسياري از معابر نيز توسط پاركبان ها اداره 
مي شود و بخش��ي نيز به صورت رايگان و س��اماندهي نشده به عنوان 
فضاي پارك مورد استفاده قرار مي گيرد.  معاون شهردار تهران با اشاره 
به اينكه از ابتدا نيز هدف ساماندهي پارك حاشيه اي بوده است، گفت: 
دستگاه هاي پاركومتر براي 15هزار فضاي پارك نصب شدند اما با توجه 
به اينكه نظام كنترلي قانونمندي بر آنها حاكم نبود، اثر بخشي لازم را 
نداش��ت چراكه به دليل محدوديت هاي نيروهاي پليس راهور، اعمال 
صددرصدي قانون امكانپذير نشد و دستگاه ها كمتر كارايي مطلوب را 
داشتند. لذا تلاش مي شود با سياست هاي ديگر اين موضوع را ساماندهي 
كرد.  به گفته تشكري هاشمي با استفاده از تبصره 3 ماده 2 قانون اخذ 
جرايم رانندگي مي توان به ش��كل مطلوب با هماهنگي پليس در اين 
زمينه فضاي پارك حاشيه اي را كنترل و ساماندهي كرد.  وي همچنين 
در خصوص كمبود پاركينگ هاي عمومي در سطح شهر گفت: كمبود 
پاركينگ هاي عمومي در سطح شهر، معضلي قديمي است چنانچه در 
طرح جامع كمبود 140 هزار فضاي پارك عمومي اعلام شده است اما 
اينكه فكر كنيم ش��هرداري مي تواند اين تعداد پاركينگ را با سرمايه 
خود ايجاد كند، امكانپذير نيست و بايد كار را به مردم و بخش خصوصي 
بسپاريم.  معاون ش��هردار تهران با اشاره به ارائه برخي تسهيلات براي 
تشويق به س��اخت پاركينگ هاي عمومي بيان كرد: برخي تسهيلات 
براي س��اخت پاركينگ هاي عمومي به س��ازندگان داده ش��د، مانند 
امكان ساخت دوطبقه تجاري با ساخت هر پاركينگ اما اين تسهيلات 

نتوانست راهگشا باشد و تنها چند پاركينگ در شهر احداث شد. 

بيژن سوراني

 آغاز حذف دفترچه هاي بيمه تأمين اجتماعي
 از پايان شهريور

پيش بين�ي ش�ده ت�ا پاي�ان ش�ش 
ماه�ه اول امس�ال ام�كان ح�ذف 
دفترچه هاي درمان�ي را براي بيماراني 
كه به مراك�ز ملكي تأمي�ن اجتماعي 
مراجع�ه مي كنن�د، فراه�م كني�م. 
دكتر عباس كبرياي��ي زاده، رئيس هيئت 
مديره س��ازمان تأمين اجتماعي گفت: در 
بودجه سال جاري سازمان به موضوع فناوري اطلاعات و حذف مراجعات 
حضوري مخاطبان س��ازمان به خص��وص كارفرمايان و بيمه ش��دگان 
تمركز شده است، لذا پيش بيني ما اين اس��ت كه تا پايان شش ماهه اول 
سال جاري زمينه اي فراهم شود تا بيمه شدگان در زمان مراجعه به مراكز 
ملكي س��ازمان نيازي به ارائه دفترچه هاي بيمه نداشته باشند و بتوانند 
با كارت هاي هوشمندي كه در اختيار آنها قرار داده مي شود، خدمات را 
دريافت كنند.  رئيس سازمان تأمين اجتماعي با اشاره به بودجه 460هزار 
ميليارد ريالي سال جاري س��ازمان گفت: 25 درصد منابع براي پوشش 
بيمه هاي درمان بيمه شدگان اختصاص داده شده و اين اعتبار از طريق 
مراكز ملكي سازمان در قالب درمان مستقيم و همينطور از طريق مراكز 
درماني وابسته به وزارت بهداش��ت و بخش خصوصي و ساير بخش هاي 
عمومي كشور قابل ارائه است.  وي همچنين در رابطه با بودجه سال 93 
گفت: هيئت مديره جديد و مديريت اجرايي سازمان در تدوين بودجه 93 
سازمان براي اولين بار تمركز را بر استراتژي ها و راهبردهاي كليدي قرار 
دادند كه اصول حاكم بر آن شاخص هاي حاكميتي خوب سازماني باشد، 
بر همين اساس بودجه سال جاري سازمان با رويكردهايي تدوين شد كه 

ضريب پاسخگويي سازمان به بيمه شدگان خودش را افزايش دهد. 

عكس: علي پوردهقان/ جوان


